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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A Hűvösvölgyi Gyermekotthonba viszik a fóti 
különleges szükségletű gyerekeket?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A hírek szerint a budapesti Bolyai Gyermekotthoni Központhoz tartozó Hűvösvölgyi 
Gyermekotthonban tervezik elhelyezni a jelenleg Fóton gondozott, 24 különleges ellátást igénylő 
fiatalt. Múlt héten ellátogattam az intézménybe, hogy magam győződjek meg arról, alkalmas-e a 
hely a tartósan beteg és/vagy fogyatékossággal élő gyermekek elhelyezésére. A két épületből álló 
komplexum egyik épülete átmenetileg egy budapesti befogadó otthonnak nyújt helyet, de áprilisban
megüresedik az épület.

A Hűvösvölgyi Gyermekotthon jelenleg nem tud olyan szakellátást biztosítani a gyermekek 
számára, mint a fóti Gyermekközpont. Most is szakemberhiány van, és a fóti gyerekek fogadásának 
szakmai előkészítése, a szakember-toborzás még meg sem kezdődött. A fizikai környezet sem 
alkalmas pl. a mozgássérült, kerekesszékes fiatalok befogadására. Az épület és annak környezete 
sem akadálymentesített, és a terepviszonyok, a meredek utca is jelentősen megnehezítené a fiatalok 
mozgását. Maga az épület is rossz állapotban van, a szobák berendezése sivár és lepusztult, kevés a 
bútor.

Fóton ezzel szemben nem egyetlen épületbe vannak bezsúfolva a gyerekek, hanem 8-8 fős, 
családias lakóotthonokban élnek a gyerekek. A környezet és az épületek akadálymentesek, van egy 
mozgásjavító és a konyha is a legkorszerűbb, mozgatható asztallal felszerelt. A terápiás környezet, a
megnyugtató park a tavakkal és Budapest közelsége nagyon jó hatással van a gyermekekre. A 
hűvösvölgyi otthon egyértelműen rosszabb állapotban van, tömegszerűbb és nem 
akadálymentesített.



Az igazgató asszony – a többi intézményvezetőhöz hasonlóan nem kapott még hivatalos értesítést 
arról, hogy az év közepétől hozzájuk fóti gyerekek érkeznének. A férőhelyek különleges 
szükségletű gyerekek fogadására való alkalmassá tétele még nem kezdődött meg, és nem zajlik 
szakembertoborzás sem.

Kérdésem, hogy a kormány valóban a Hűvösvölgyi Gyermekotthonba tervezi vinni a fóti 
különleges szükségletű gyerekeket?

Ha igen, ezt hogyan képzeli el azok után, hogy az elmúlt két évben – amióta először bejelentették a 
fóti gyermekközpont bezárását – semmilyen előkészület nem történt?

Ha nem, akkor a fóti gyermekközpont bezárása esetén hol helyezik el a különleges szükségletű 
gyerekeket?

Várom válaszát!

Budapest, 2019. március 12.

Tisztelettel,

Szél Bernadett
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